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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 7. december 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 143 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 143:
’’Hvad er ministerens holdning til, at vi i Danmark kan tilbyde postpoliopatienter 
immumgammaglubin? Spørgsmålet har tidligere været stillet som spørgsmål
S 115.”

Svar:
Sundhedsstyrelsen har oplyst, at årsagen til udvikling af postpoliosyndrom 
fortsat er uklart, og at der på nuværende tidspunkt ikke findes nogen behand-
ling, der kan helbrede postpoliosyndrom. Sundhedsstyrelsen oplyser endvide-
re, at en række behandlinger har været forsøgt, herunder behandling med 
IVIG (intravenøs immunglobulin) i blandt andet Danmark.

Det er min holdning, at indførsel af nye behandlinger i det danske sundheds-
væsen bør ske på baggrund af en sundhedsfaglig vurdering af først og frem-
mest behandlingens effekt. Som jeg forstår det, er IVIG-behandlingen på et 
forsøgsmæssigt stade, og det er den faglige vurdering, at der ikke er tilstræk-
kelig dokumentation for behandlingens gavnlige effekt til at indføre den som 
standardbehandling. 
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